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Někde se debatuje a nakonec se domluvíte, jinde se dlouze diskutuje, ale v momentě, kdy zástupci
památkářů dojdou argumenty, využijí své možnosti a kompetence a řeknou prostě „NE!“ – tak líčí vztahy
stavebníků a památkářů architekt Roman Brychta z ateliéru Projektil Architekti. Nezřídka nijak idylické
vztahy mezi investory a stavbaři na jedné straně a orgány památkové péče na straně druhé jsou u nás
permanentně aktuálním tématem. Proto se také letošní ročník konference Křižovatky architektury její
pořadatel – společnost ABF – rozhodl věnovat právě této oblasti výstavby, jejíž složitost a nejednoznačnost
signalizuje už samotný název „Investor a památkář: kolegové nebo soupeři?“.

V konferenčním sále NTK čeká 3. června na účastníky konference velmi pestrá škála informací, zkušeností,
názorů a nepochybně i bohatá diskuse. Program, který připravila programová rada, v níž mj. figuruje
Radomíra Sedláková z NG, Naďa Goryzcková z NPÚ i už zmíněný architekt R. Brychta, je rozdělen na
několik samostatných panelů a dvě moderované diskuse.

Konkrétní zkušenosti s oživováním architektonického dědictví budou prezentovat například Zbyněk Linhart,
starosta Krásné Lípy (obnova historického městského centra), Ladislav Buchta z NPÚ Kroměříž (záchrana
zlínské „baťovské“ architektury), Martin Hanzl ze společnosti Karlovarské minerální vody (rekonstrukce
lázeňského areálu města Kyselka) a také Michał Włodarczyk z katowického Muzeum Śląskie (konverze
uhelného dolu na regionální kulturní instituci).

Hodně pozornosti nepochybně vyvolají dvě moderované diskuse. První se bude věnovat způsobu a rozsahu
památkové ochrany stavebních objektů, již se zúčastní mj. N. Goryczková, ředitelka NPÚ, architekt
Jaroslav Šafer z ateliéru Šafer Hájek architekti a R. Sedláková, předsedkyně programové rady konference.
Další diskusi na téma vztahů mezi investorem, resp. developerem a orgány památkové péče povedou Michal
Křovák ze společnosti Mint Investments, Miroslav Perout z obecně prospěšné společnosti Lázně Kyselka a
další.

Už tradičními partnery konference je ministerstvo kultury a za podnikatelskou sféru firma Beton Brož. „My
jsme – prostřednictvím našich výrobků – dodavatelé urbanistických řešení veřejného prostoru. Podobně
komplexně přistupuje k problému architektura – veřejný prostor i konference Křižovatky architektury,“
osvětluje pozadí této podpory její majitel Libor Brož. Hlavními mediálními partnery konference Křižovatky
architektury 2014 jsou časopisy Stavební fórum a Moderní obec.

(Více informací a detailní program konference najdete na http://www.krizovatkyarchitektury.cz/
…ntercept.asp )
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